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UDRUGA LIPA: 

'Nema razloga da država ne privatizira tvrtke koje nisu strateški važne'1 

'Es gibt keinen Grund, dass der Staat Unternehmen nicht privatisieren, die nicht 

strategisch wichtig sind' 

Autor: N.S.,  

 

Velimir Šonje  Izvor: Licencirane fotografije / Autor: Udruga Lipa 

Udruga poreznih obveznika Lipa zalaže se za ubrzani nastavak privatizacije državnih udjela 

u nestrateškim poduzećima, kao i ubrzano restrukturiranje ostalih tvrtki u vlasništvu države. 

Time bi se ubrzao rast društvenog proizvoda i smanjili rizici povezani s državnim 

upravljanjem komercijalnim tvrtkama i imovinom, navode u toj udruzi 

Glavna svrha privatizacije nije sam prelazak poduzeća iz državnog u privatno vlasništvo, već 

je riječ o alatu depolitizacije, profesionalizacije i restrukturiranja poduzeća radi povećanja 

efikasnosti, kao i razvoja tržišnog gospodarstva i tržišnih odnosa. 

Danas u Hrvatskoj postoji oko 1.300 poduzeća koja su u pretežitom ili djelomičnom 

državnom vlasništvu, a za većinu od njih nema opravdanog razloga za takav oblik vlasničke 

strukture. Jedna od najvećih stopa državne kontrole nad gospodarstvom negativno utječe 

na rast BDP-a, smanjuje efikasnost, često stvara monopole i dovodi do moralnog hazarda, 

rečeno je na okruglom stolu o privatizaciji i restrukturiranju u organizaciji Udruge poreznih 

obveznika Lipa. 

Sudionici su naglasili potrebu fokusiranja države na njene temeljne funkcije, što uključuje 

smanjenje korupcije i pogodovanja putem depersonaliziranih i otvorenih institucija, zaštitu 

tržišnog natjecanja i osiguranje kvalitetnog i transparentnog upravljanja. 

                                                           
1 https://www.tportal.hr/biznis/clanak/nema-razloga-da-drzava-ne-privatizira-tvrtke-koje-nisu-strateski-vazne-
20170404 

https://www.tportal.hr/autor/nikola-sucec
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Okrugli stol održan je u suradnji s njemačkom Zakladom Konrad Adenauer pod nazivom 

'Restrukturiranje i privatizacija javnih poduzeća', u utorak u Novinarskom domu. Uspješna 

privatizacija javnih poduzeća devedesetih godina u Njemačkoj uspoređena je s procesom 

restrukturiranja i privatizacije u Hrvatskoj. 

U raspravi su sudjelovali Hans Reckers, član Izvršnog odbora Deutsche Bundesbank od 

2002. do 2009. i državni tajnik za gospodarstvo i tehnologiju pokrajine Berlin od 2015. do 

2016. godine, ekonomski analitičar Velimir Šonje, te direktorica Ekonomskog instituta 

Maruška Vizek. 

'Iznimno je važno privatizirati javne kompanije zbog inovacija i investicija koje privatno 

vlasništvo donosi', rekao je Reckers. 

Vizek smatra da upravljanje u svim javnim kompanijama mora biti profesionalizirano, pri 

čemu nema nikakvog razloga da država zadrži vlasništvo nad kompanijama koje nisu od 

strateškog značaja za Hrvatsku. 

Velimir Šonje podržao je privatizaciju većine poduzeća u državnom vlasništvu, a istaknuo je 

kako su depolitizacija i profesionalizacija upravljanja apsolutno nužni za sve tvrtke u 

državnom vlasništvu. 
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DOKAD TAKO?  

UPOZORENJE STRUČNJAKA: Država ima 'šapu' na 1300 tvrtki koje u svemu 

podbacuju u odnosu na privatne, a Hrvatska je u privatizacijskoj blokadi2  

WARNUNG DER EXPERTEN: Das Land hat die ‚Pfote‘ auf 1300 Unternehmen, die im 

Allen in Bezug auf private Unternehmen mangeln, und Kroatien befindet sich in 

einer Privatisierungsblockade 

AUTOR: Hina, 04.04.2017.  

 

Velimir Šonje 

Imamo političare koji kroz Ministarstvo državne imovine upravljaju stotinama državnih 

tvrtki. Iskreno ne znam kako tu može doći do depolitizacije, profesionalizacije i skeptičan 

sam prema tom modelu, kaže Šonje 

Hrvatska je godinama u blokadi privatizacijskog procesa, iako ima 1.300 tvrtki koje su u 

većinskom ili manjinskom vlasništvu države, a proces i dalje vodi politika, rečeno je u 

utorak na okruglom stolu "Restrukturiranje i privatizacija javnih poduzeća" koji su 

organizirale Udruga poreznih obveznika Lipa i zaklada Konrad Adenauer. 

Zaključivši kako je Hrvatska godinama u privatizacijskoj blokadi, ekonomski analitičar 

Velimir Šonje kazao je kako formiranjem Ministarstva državne imovine privatizacija ostaje 

pod kontrolom politike. 

"Imamo političare koji kroz Ministarstvo državne imovine upravljaju stotinama državnih 

tvrtki. Iskreno ne znam kako tu može doći do depolitizacije, profesionalizacije i skeptičan 

sam prema tom modelu", rekao je Šonje. 

Naveo je da je do kraja Domovinskog rata samo 9 posto gospodarstva uspješno 

privatizirano te da su prvi veliki IPO-i bili oni Plive i Zagrebačke banke, kompanija koje i 

danas uspješno posluju. Ipak, nakon 2000. godine, pogotovo nakon 2002. uspostavlja se 

nova ravnoteža u kojoj država  zahvaljujući velikoj fiskalnoj ekspanziji - kroz vlasništvo, ali i 

                                                           
2 http://www.jutarnji.hr/biznis/tvrtke/upozorenje-strucnjaka-drzava-ima-sapu-na-1300-tvrtki-koje-u-svemu-
podbacujuu-odnosu-na-privatne-a-hrvatska-je-u-privatizacijskoj-blokadi/5859383/ 
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narudžbe, pogotovo posredstvom graditeljstva, vodi glavnu riječ. Gospodarstvo i politički 

sektor u potpunosti su povezani, tvrdi on. 

Drugu faza privatizacije, kaže Šonje, obilježila su dva velika projekta, INE i HT-a, koji su po 

njemu prvenstveno imali političke, a ne ekonomske  motive. Ukazao je i na neuspjele 

projekte poput outsourcinga, monetizacije autocesta i IPO-a HEP-a. 

Podaci OECD-a  o prisustvu državnih tvrtki u 31 sektoru pokazuju da je Hrvatska u tom 

segmentu u društvu s Indijom, Rusijom, Poljskom i Kinom. 

Bivši član Izvršnog odbora njemačke Bundesbanke Hans Reckers istaknuo je da državno 

vlasništvo mora biti krajnja instanca, samo ako se ne može drugačije. Njemačka, kazao je, 

ima svoje državne banke koje posluju u konkurenciji s privatnim i zadrugarskim. Javna 

poduzeća mogu se naći i u energetskom sektoru, iako postoji veliki broj općina koje su 

vlasnice energetskih postrojenja. Državno vlasništvo, naglasio je, uglavnom se svodi na ta 

dva segmenta. 

"Mnoge općine imaju svoja komunalna poduzeća, koja nisu toliko okrenuta profitu kao 

privatna", rekao je Reckers. 

Objasnio je brzu tranziciju poduzeća iz bivše istočne Njemačke, koja je ujedinjenu Njemačku 

stajala više od 125 milijardi eura. Pojedina od 10.000 poduzeća brzo su privatizirana, a 

neka su zbog sanacije ostala u državnom vlasništvu. Pri prodaji poduzeća njemačka Vlada 

je, više od zarade, vodila računa da investitor garantira investicije i zadrži radna mjesta. 

Najviše kupaca bilo je iz bivše zapadne Njemačke pri čemu su investitori većinom birali 

poduzeća iz svoje branše. Bilo je međutim potresa: milijun i pol radnih mjesta bilo je 

sačuvano, a 2,5 milijuna izgubljeno. No stvari su se, istaknuo je  Reckers, pokrenule pa su 

od sredine 90-ih godina stope rasta u bivšoj istočnoj Njemačkoj veće nego u zapadnoj. 

Izvršni direktor Lipe Zoranu Low iznosi da je 1.300 kompanija u Hrvatskoj u većinskom ili 

manjinskom državnom vlasništvu te da te kompanije po svim parametrima podbacuju  u 

odnosu na na privatne. Istaknuo je da sljedeći krug privatizacije mora bit pošteniji, 

organiziraniji i bolji od svega onoga što smo dosad gledali.  

Na početku skupa članovi Radničke fronte istaknuli su natpis "Privatizacija - ne damo vam 

ništa više". 
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Lipa: Hrvatska ima 1,300 poduzeća zrelih za ubrzanu privatizaciju3 

Lipa: Kroatien hat 1.300 Unternehmen reif für eine beschleunigte Privatisierung 

04/04/2017 

Lider 

 

Zoran Low, Hans Reckers, Maruška Vizek, Velimir Šonje, Davor Huić 

Udruga poreznih obveznika „Lipa“ zalaže se za ubrzani nastavak privatizacije državnih 

udjela u nestrateškim poduzećima, kao i ubrzano restrukturiranje ostalih tvrtki u vlasništvu 

države. Time bi se ubrzao rast društvenog proizvoda i smanjili rizici povezani s državnim 

upravljanjem komercijalnim tvrtkama i imovinom. 

Glavna svrha privatizacije nije sam prelazak poduzeća iz državnog u privatno vlasništvo, već 

je riječ o alatu depolitizacije, profesionalizacije i restrukturiranja poduzeća radi povećanja 

efikasnosti, kao i razvoja tržišnog gospodarstva i tržišnih odnosa. 

Danas u Hrvatskoj postoji oko 1.300 poduzeća koja su u pretežitom ili djelomičnom 

državnom vlasništvu, a za većinu od njih nema opravdanog razloga za takav oblik vlasničke 

strukture. Jedna od najvećih stopa državne kontrole nad gospodarstvom negativno utječe 

na rast BDP-a, smanjuje efikasnost, često stvara monopole i dovodi do moralnog hazarda, 

rečeno je na okruglom stolu o privatizaciji i restrukturiranju u organizaciji Udruge poreznih 

obveznika “Lipa”. 

Sudionici su naglasili potrebu fokusiranja države na njene temeljne funkcije, što uključuje 

smanjenje korupcije i pogodovanja putem depersonaliziranih i otvorenih institucija, zaštitu 

tržišnog natjecanja i osiguranje kvalitetnog i transparentnog upravljanja. 

Okrugli stol održan je u suradnji s njemačkom Zakladom Konrad Adenauer pod nazivom 

„Restrukturiranje i privatizacija javnih poduzeća“, u utorak u Novinarskom domu. Uspješna 

privatizacija javnih poduzeća devedesetih godina u Njemačkoj uspoređena je s procesom 

restrukturiranja i privatizacije u Hrvatskoj. 

                                                           
3 https://lider.media/aktualno/biznis-i-politika/hrvatska/sonje-depolitizacija-i-profesionalizacija-upravljanja-nuzni-
za-sve-tvrtke-u-drzavnom-vlasnistvu/ 
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– Iznimno je važno privatizirati javne kompanije zbog inovacija i investicija koje privatno 

vlasništvo donosi, rekao je Dr. HansReckers. 

MaruškaVizek, direktorica Ekonomskog instituta smatra da upravljanje u svim javnim 

kompanijama mora biti profesionalizirano, pri čemu nema nikakvog razloga da država zadrži 

vlasništvo nad kompanijama koje nisu od strateškog značaja za RH. 

Velimir Šonje podržao je privatizaciju većine poduzeća u državnom vlasništvu, a istaknuo je 

kako su depolitizacija i profesionalizacija upravljanja apsolutno nužni za sve tvrtke u 

državnom vlasništvu. 

Opći je zaključak da je transformacija iz državno kontrolirane u modernu tržišnu ekonomiju 

ključan čimbenik za povećanje konkurentnosti, gospodarski razvoj Republike Hrvatske te 

usklađivanje sa standardima EU. 
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STRUČNJACI O PRIVATIZACIJI 

Lipa: Privatizacija je nacionalni interes4 

Lipa: Die Privatisierung ist nationales Interesse 

4. travnja, 2017. 

 

Udruga poreznih obveznika Lipa zauzima se za ubrzani nastavak privatizacije državnih 

udjela u nestrateškim poduzećima, kao i ubrzano restrukturiranje ostalih tvrtki u vlasništvu 

države. “Time bi se ubrzao rast društvenog proizvoda i smanjili rizici povezani s državnim 

upravljanjem komercijalnim tvrtkama i imovinom. Glavna svrha privatizacije nije sam 

prelazak poduzeća iz državnog u privatno vlasništvo, već je riječ o alatu depolitizacije, 

profesionalizacije i restrukturiranja poduzeća radi povećanja efikasnosti, kao i razvoja 

tržišnog gospodarstva i tržišnih odnosa”, ističu u Lipi te podsjećaju da danas u Hrvatskoj 

postoji oko 1300 poduzeća koja su u pretežitom ili djelomičnom državnom vlasništvu, “a za 

većinu od njih nema opravdanog razloga za takav oblik vlasničke strukture.”E.S 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                           
4 http://www.glas-slavonije.hr/329546/7/Lipa-Privatizacija-je-nacionalni-interes 
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Udruga Lipa: Privatizacija državnih tvrtki je nacionalni interes5 

 

Verband Lipa: Privatisierung der staatlichen Unternehmen ist ein nationales 

Interesse 

 

Piše: M.R., 4.4.2017. 

 

 

Foto: Udruga Lipa 

UDRUGA poreznih obveznika "Lipa" zalaže se za ubrzani nastavak privatizacije državnih 

udjela u nestrateškim poduzećima, kao i ubrzano restrukturiranje ostalih tvrtki u vlasništvu 

države. Time bi se ubrzao rast društvenog proizvoda i smanjili rizici povezani s državnim 

upravljanjem komercijalnim tvrtkama i imovinom, navodi se u priopćenju "Lipe". 

Glavna svrha privatizacije nije sam prelazak poduzeća iz državnog u privatno vlasništvo, već 

je riječ o alatu depolitizacije, profesionalizacije i restrukturiranja poduzeća radi povećanja 
efikasnosti, kao i razvoja tržišnog gospodarstva i tržišnih odnosa. 

Oko 1300 poduzeća još je uvijek pod kontrolom države 

Danas u Hrvatskoj postoji oko 1.300 poduzeća koja su u pretežitom ili djelomičnom 

državnom vlasništvu, a za većinu od njih nema opravdanog razloga za takav oblik vlasničke 

strukture. Jedna od najvećih stopa državne kontrole nad gospodarstvom negativno utječe 

na rast BDP-a, smanjuje efikasnost, često stvara monopole i dovodi do moralnog hazarda, 

rečeno je na okruglom stolu o privatizaciji i restrukturiranju u organizaciji Udruge poreznih 
obveznika “Lipa”. 

                                                           
5 http://www.index.hr/vijesti/clanak/udruga-lipa-privatizacija-drzavnih-poduzeca-je-nacionalni-
interes/961330.aspx 
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Sudionici su naglasili potrebu fokusiranja države na njene temeljne funkcije, što uključuje 

smanjenje korupcije i pogodovanja putem depersonaliziranih i otvorenih institucija, zaštitu 

tržišnog natjecanja i osiguranje kvalitetnog i transparentnog upravljanja. 

Okrugli stol održan je u suradnji s njemačkom Zakladom Konrad Adenauer pod nazivom 

"Restrukturiranje i privatizacija javnih poduzeća", u utorak u Novinarskom domu. Uspješna 

privatizacija javnih poduzeća devedesetih godina u Njemačkoj uspoređena je s procesom 
restrukturiranja i privatizacije u Hrvatskoj. 

Privatno vlasništvo donosi inovacije i investicije 

U raspravi su sudjelovali dr.sc. Hans Reckers, član Izvršnog odbora Deutsche Bundesbank 

od 2002. do 2009. i državni tajnik za gospodarstvo i tehnologiju pokrajine Berlin od 2015. 

do 2016. godine, ekonomski analitičar Velimir Šonje, te direktorica Ekonomskog instituta 
dr.sc. Maruška Vizek. 

"Iznimno je važno privatizirati javne kompanije zbog inovacija i investicija koje privatno 
vlasništvo donosi", rekao je Dr. Hans Reckers. 

Maruška Vizek, direktorica Ekonomskog instituta smatra da upravljanje u svim javnim 

kompanijama mora biti profesionalizirano, pri čemu nema nikakvog razloga da država zadrži 

vlasništvo nad kompanijama koje nisu od strateškog značaja za RH. 

Velimir Šonje podržao je privatizaciju većine poduzeća u državnom vlasništvu, a istaknuo je 

kako su depolitizacija i profesionalizacija upravljanja apsolutno nužni za sve tvrtke u 
državnom vlasništvu. 

Opći je zaključak da je transformacija iz državno kontrolirane u modernu tržišnu ekonomiju 

ključan čimbenik za povećanje konkurentnosti, gospodarski razvoj Republike Hrvatske te 

usklađivanje sa standardima EU. 
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Privatizacija kao nacionalni interes6 

Privatisierung als nationales Interesse 

 

 
suvremena.hr, travanj 5, 2017 

 

Udruga poreznih obveznika „Lipa“ zalaže se za ubrzani nastavak privatizacije državnih 

udjela u nestrateškim poduzećima, kao i ubrzano restrukturiranje ostalih tvrtki u vlasništvu 

države. Time bi se ubrzao rast društvenog proizvoda i smanjili rizici povezani s državnim 

upravljanjem komercijalnim tvrtkama i imovinom. 

 

Glavna svrha privatizacije nije sam prelazak poduzeća iz državnog u privatno vlasništvo, već 

je riječ o alatu depolitizacije, profesionalizacije i restrukturiranja poduzeća radi povećanja 

efikasnosti, kao i razvoja tržišnog gospodarstva i tržišnih odnosa. 

 

Danas u Hrvatskoj postoji oko 1.300 poduzeća koja su u pretežitom ili djelomičnom 

državnom vlasništvu, a za većinu od njih nema opravdanog razloga za takav oblik vlasničke 

strukture. Jedna od najvećih stopa državne kontrole nad gospodarstvom negativno utječe 

na rast BDP-a, smanjuje efikasnost, često stvara monopole i dovodi do moralnog hazarda, 

rečeno je na okruglom stolu o privatizaciji i restrukturiranju u organizaciji Udruge poreznih 

obveznika “Lipa”. 

 

Sudionici su naglasili potrebu fokusiranja države na njene temeljne funkcije, što uključuje 

smanjenje korupcije i pogodovanja putem depersonaliziranih i otvorenih institucija, zaštitu 

tržišnog natjecanja i osiguranje kvalitetnog i transparentnog upravljanja. 

Okrugli stol održan je u suradnji s njemačkom Zakladom Konrad Adenauer pod nazivom 

„Restrukturiranje i privatizacija javnih poduzeća“, u utorak u Novinarskom domu. Uspješna 

                                                           
6
 http://suvremena.hr/privatizacija-nacionalni-interes/ 
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privatizacija javnih poduzeća devedesetih godina u Njemačkoj uspoređena je s procesom 

restrukturiranja i privatizacije u Hrvatskoj. 

 

U raspravi su sudjelovali dr.sc. Hans Reckers, član Izvršnog odbora Deutsche Bundesbank 

od 2002. do 2009. i državni tajnik za gospodarstvo i tehnologiju pokrajine Berlin od 2015. 

do 2016. godine, ekonomski analitičar Velimir Šonje, te direktorica Ekonomskog instituta 

dr.sc. Maruška Vizek. 

 

„Iznimno je važno privatizirati javne kompanije zbog inovacija i investicija koje privatno 

vlasništvo donosi“, rekao je Dr. Hans Reckers. 

 

Maruška Vizek, direktorica Ekonomskog instituta smatra da upravljanje u svim javnim 

kompanijama mora biti profesionalizirano, pri čemu nema nikakvog razloga da država zadrži 

vlasništvo nad kompanijama koje nisu od strateškog značaja za RH. 

 

Velimir Šonje podržao je privatizaciju većine poduzeća u državnom vlasništvu, a istaknuo je 

kako su depolitizacija i profesionalizacija upravljanja apsolutno nužni za sve tvrtke u 

državnom vlasništvu. 

 

Opći je zaključak da je transformacija iz državno kontrolirane u modernu tržišnu ekonomiju 

ključan čimbenik za povećanje konkurentnosti, gospodarski razvoj Republike Hrvatske te 

usklađivanje sa standardima EU. (Lipa). 
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Privatizacija kao nacionalni interes7 

 

Privatisierung als nationales Interesse 

 

Početna4. April 2017Lipa udruga poreznih obveznika 

 

 
 

Udruga poreznih obveznika „Lipa“ zalaže se za ubrzani nastavak privatizacije državnih 

udjela u nestrateškim poduzećima, kao i ubrzano restrukturiranje ostalih tvrtki u vlasništvu 

države. Time bi se ubrzao rast društvenog proizvoda i smanjili rizici povezani s državnim 

upravljanjem komercijalnim tvrtkama i imovinom. 

 

Glavna svrha privatizacije nije sam prelazak poduzeća iz državnog u privatno vlasništvo, već 

je riječ o alatu depolitizacije, profesionalizacije i restrukturiranja poduzeća radi povećanja 

efikasnosti, kao i razvoja tržišnog gospodarstva i tržišnih odnosa. 

 

Danas u Hrvatskoj postoji oko 1.300 poduzeća koja su u pretežitom ili djelomičnom 

državnom vlasništvu, a za većinu od njih nema opravdanog razloga za takav oblik vlasničke 

strukture. Jedna od najvećih stopa državne kontrole nad gospodarstvom negativno utječe 

na rast BDP-a, smanjuje efikasnost, često stvara monopole i dovodi do moralnog hazarda, 

rečeno je na okruglom stolu o privatizaciji i restrukturiranju u organizaciji Udruge poreznih 

obveznika “Lipa”. 

 

Sudionici su naglasili potrebu fokusiranja države na njene temeljne funkcije, što uključuje 

smanjenje korupcije i pogodovanja putem depersonaliziranih i otvorenih institucija, zaštitu 

tržišnog natjecanja i osiguranje kvalitetnog i transparentnog upravljanja. 

Okrugli stol održan je u suradnji s njemačkom Zakladom Konrad Adenauer pod nazivom 

„Restrukturiranje i privatizacija javnih poduzeća“, u utorak u Novinarskom domu. Uspješna 

privatizacija javnih poduzeća devedesetih godina u Njemačkoj uspoređena je s procesom 

restrukturiranja i privatizacije u Hrvatskoj. 

 

U raspravi su sudjelovali dr.sc. Hans Reckers, član Izvršnog odbora Deutsche Bundesbank 

od 2002. do 2009. i državni tajnik za gospodarstvo i tehnologiju pokrajine Berlin od 2015. 

                                                           
7
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do 2016. godine, ekonomski analitičar Velimir Šonje, te direktorica Ekonomskog instituta 

dr.sc. Maruška Vizek.  

„Iznimno je važno privatizirati javne kompanije zbog inovacija i investicija koje privatno 

vlasništvo donosi“, rekao je Dr. Hans Reckers. 

 

Maruška Vizek, direktorica Ekonomskog instituta smatra da upravljanje u svim javnim 

kompanijama mora biti profesionalizirano, pri čemu nema nikakvog razloga da država zadrži 

vlasništvo nad kompanijama koje nisu od strateškog značaja za RH. 

 

Velimir Šonje podržao je privatizaciju većine poduzeća u državnom vlasništvu, a istaknuo je 

kako su depolitizacija i profesionalizacija upravljanja apsolutno nužni za sve tvrtke u 

državnom vlasništvu. 

 

Opći je zaključak da je transformacija iz državno kontrolirane u modernu tržišnu ekonomiju 

ključan čimbenik za povećanje konkurentnosti, gospodarski razvoj Republike Hrvatske te 

usklađivanje sa standardima EU. 

 

Lipa udruga poreznih obveznika 

Konrad Adenauer Stiftung 

 


